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Carlet, 2002: l’inici de les reunions de país

Una política lingüística desconnectada 
dels municipis del voltant, és una 
política de campanar, centrada en un 
àmbit reduït i sense massa repercussió: 
les accions desenvolupades 
no es beneficcien d’altres experiències 
ni es contrasten amb l’actuació 
d’altres institucions.

El primer pas, abans de 2002, van ser 
les reunions amb els municipis 
de les comarques veïnes.

Rubén, Irene, Nathalie, Benet i Agnés, fa vint anys

La jornada de treball de Carlet, el 20 de setembre de 2002, va suposar el salt deficnitiu: 
des d'aquell moment, les reunions dels tècnics lingüístics municipals ja abastaven tot el país.



  

La Xarxa Tècnica de Serveis Lingüístics Valencians

La consciència de constituir una 
xarxa tècnica va arrelar ràpidament.

Hi havia un important entrebanc: 
no existia cap institució supramunicipal 
que coordinara les accions. Només 
la voluntat dels tècnics lingüístics i 
la bona disposició dels respectius caps 
polítics (regidors, alcaldes o membres 
de la diputació provincial) mantenien 
l’existència de la xarxa.

Tot i això, els tècnics lingüístics Empar Minguet, Ernest Llorca i Benet Burriel van preparar 
un esborrany, amb els principis bàsics per a establir un conveni, que va quedar paralitzat 
perquè no va ser possible assolir una àmplia acceptació.

Cartell amb 29 ens municipals participants



  

Les llistes de correu: una eina bàsica

Un mecanisme de comunicació imprescindible      
ha sigut l'establiment de llistes de correu.

Google Groups s'ha convertit en una eina 
fonamental: la llista principal, des de l’inici de 2007, 
s'anomena XTSLV.  

Diversos grups de Google



  

Les llistes de correu: una eina bàsica (2)

L’existència i el bon funcionament de la xarxa 
tècnica valenciana de serveis lingüístics municipals 
va suposar un important esperó per a la constitució 
de noves oficcines de promoció de l’ús del valencià.

Així, la xarxa tècnica servia doblement 
a la normalització lingüística:
● per l’estalvi de recursos materials i humans 

que representava; i
● per la valoració positiva de la tasca realitzada 

que era capaç de transmetre. 

Només calia el reconeixement institucional, 
especialment de la Generalitat, i l’acció decidida 
dels poders públics.



  

Catarroja, 2008: un possible conveni

El 23 de maig de 2008, a Catarroja, 
Nathalie Torres va plantejar la possibilitat 
d’establir un marc legal per a 
la xarxa tècnica.

Es van considerar dues actuacions 
complementàries: reunions amb 
la Conselleria i l’Acadèmia Valenciana 
de la Llengua, i iniciar els tràmits per a 
crear un col·legi professional. Només 
la primera proposta va assolir l’èxit.

Les oficcines tenien l’obligació d’ajustar-se «a les orientacions i directrius de la Secretaria 
Autonòmica» pertinent; a més, la Conselleria havia de coordinar i supervisar les accions 
de promoció de l’ús del valencià, mentre que l’Acadèmia ostentava el referent normatiu.



  

Sant Miquel dels Reis: «per mosatros no serà»

Diversos tècnics lingüístics, autoritzats pels 
alcaldes respectius, van constituir un grup de 
treball amb els representants de la Conselleria 
i els membres de l'Acadèmia Valenciana de la 
Llengua, amb la presidenta al capdavant.

Finalment, el 22 de setembre de 2009, es va 
tancar deficnitivament el text del Protocol 
(després Conveni) de col·laboració entre la 
Conselleria d’Educació, l’Acadèmia Valenciana 
de la Llengua i els ajuntaments, 
mancomunitats de municipis i les diputacions 
per a la coordinació de les actuacions en 
matèria de normalització del valencià.

Nathalie, Agnés, Manuel, Vicent, Ascensió, Cèsar, Verònica, 
Ernest, Leo i Lluís, darrere de la càmera



  

Aviva, Agència de Promoció del Valencià

L’acte protocol·lari va tindre lloc el 23 de 
novembre de 2009 a la seu de l’Acadèmia i 
va comptar amb més d’una seixantena 
d’adhesions, entre l'acte de signatura 
i els mesos posteriors.

Els tècnics, a través de la Comissió Tècnica 
de Seguiment, van impulsar l’adopció d’una 
marca pròpia, la demanda de materials per a 
les oficcines, etc. Durant anys, es van tractar 
temes com la capacitació lingüística i les  
ajudes a les agències adherides al Conveni, 
entre altres.

Els tècnics lingüístics amb la presidenta 
de l’Acadèmia, Ascensió Figueres



  

València, 2015-2016: Fira dels Idiomes

El 24 de setembre de 2015, es va presentar la Fira 
dels Idiomes, que es va celebrar el maig de 2016.

Els tècnics lingüístics ja representaven un col·lectiu 
important per a la recuperada Direcció General 
de Política Lingüística i Gestió del Multilingüisme. 
Ens van convidar a assistir-hi i ens van avançar 
que prompte hi hauria novetats.

Presentació de la Fira dels Idiomes

Nathalie Torres, llavors subdirectora, ens va recordar què havíem 
demanat sempre: l’existència d’una llei, d’una disposició legal 
per a emparar l’ens supramunicipal.

Grup de WhatsApp 
de la Fira dels Idiomes



  

La Xarxa.val, una aposta de futur

El 21 de novembre de 2019, s’obria una nova etapa. Encara queda molta història per escriure.



  

Fila 1 Fila 2 Fila 3 Fila 4
0

2

4

6

8

10

12

Columna 1

Columna 2

Columna 3


	Diapositiva 1
	Diapositiva 2
	Diapositiva 3
	Diapositiva 4
	Diapositiva 5
	Diapositiva 6
	Diapositiva 7
	Diapositiva 8
	Diapositiva 9
	Diapositiva 10
	Diapositiva 11

